



# COMMISSIONER'S DIRECTIVE

560

# DIRECTIVE DU COMMISSAIRE

---

## DYNAMIC SECURITY

## SÉCURITÉ ACTIVE

Issued under the authority of the  
Commissioner of the Correctional Service of Canada

Publiée en vertu de l'autorité du commissaire  
du Service correctionnel du Canada

**2006-09-08**

*The most up-to date version of this CD resides on CSC's Infonet under the heading Policies/SOPs. Individuals who choose to work with a paper copy of this policy should verify that the printed version is consistent with the electronic version on the site. This document may contain hyperlinks to other documents that are not available with the printed version.*

*La dernière version de cette DC se trouve dans l'InfoNet du SCC, sous la rubrique Politiques/instructions permanentes. Si vous préférez utiliser une version imprimée de cette politique, assurez-vous que celle-ci correspond à la version électronique disponible dans ce site. Ce document peut contenir des hyperliens qui se rapportent à d'autres documents qu'on ne peut se procurer avec la version imprimée.*

---



<b>TABLE OF CONTENTS</b>	<b>Paragraph Paragraphe</b>	<b>TABLE DES MATIÈRES</b>
--------------------------	---------------------------------	---------------------------

Policy Objective	<b>1</b>	Objectif de la politique
Responsibilities of Staff	<b>2-3</b>	Responsabilités des membres du personnel
Operational Procedures	<b>4</b>	Procédure opérationnelle



**COMMISSIONER'S DIRECTIVE  
DIRECTIVE DU COMMISSAIRE**

Number - Numéro:  560	Date 2006-09-08 Page: 1 of/de 1
-----------------------------	------------------------------------

**DYNAMIC SECURITY**

**SÉCURITÉ ACTIVE**

**POLICY OBJECTIVE**

1. To optimize a safe environment for employees, offenders and the public through meaningful interactions between these parties.

**RESPONSIBILITIES OF STAFF**

2. It is the responsibility of all staff who interact directly with offenders to enhance their knowledge-base of the offenders' activities and behaviours by increasing awareness of the factors that contribute to, or may compromise the safety and security of employees, offenders and the public.
3. The reporting and recording of information and observations of the offenders' activities and behaviours is critical to maintaining a safe environment. This information shall be recorded on the Officer's Statement/Observation Report (CSC/SCC 0875) to be shared with security and case management employees and others, as deemed necessary in relation to the nature of the information.

**OPERATING PROCEDURES**

4. Operating procedures shall be established in such a way as to facilitate staff visibility and the highest degree of interaction between employees and offenders in a manner that is consistent with the safety of staff and offenders.

Commissioner,

**OBJECTIF DE LA POLITIQUE**

1. Optimiser le maintien d'un environnement sécuritaire pour les membres du personnel, les délinquants et le public au moyen d'interactions significatives entre les parties.

**RESPONSABILITÉS DES MEMBRES DU PERSONNEL**

2. Il incombe à tous les membres du personnel qui interagissent directement avec les délinquants d'améliorer leurs connaissances des activités et des comportements de ces derniers en augmentant leur sensibilisation aux facteurs qui contribuent à la sécurité des employés, des délinquants et du public, ou qui peuvent la compromettre.
3. La communication et la consignation des renseignements et des observations sur les activités et les comportements des délinquants sont essentielles au maintien d'un environnement sécuritaire. Ces renseignements doivent être consignés dans le Rapport d'observation ou déclaration d'un agent (CSC/SCC 0875), puis communiqués aux responsables de la sécurité et de la gestion des cas ainsi qu'à d'autres employés lorsque cela est jugé nécessaire selon la nature des renseignements.

**PROCÉDURE OPÉRATIONNELLE**

4. Une procédure opérationnelle doit être établie de façon à maximiser la visibilité des membres du personnel ainsi que les interactions entre ceux-ci et les délinquants, et à assurer la sécurité du personnel et des délinquants.

Le Commissaire,

*Original signed by / Original signé par*

Keith Coulter